
Slotsholmsgade 10
1216 København K.

Telefon 7226 8400
Telefax 3393 3510 

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 1214, som medlem af Folke-

tinget Tom Behnke (KF) har stillet til justitsministeren den 25. februar 

2013.

Morten Bødskov 

/ 

Carsten Madsen

Folketinget
Lovsekretariatet
Christiansborg
1240 København K

Dato: 27. februar 2013
Kontor: Politikontoret
Sagsbeh: Linda Björk Nielsen
Sagsnr.: 2013-0033-0369
Dok.: 702114

2012-13
S 1214 endeligt svar
Offentligt



2

Spørgsmål nr. S 1214 fra medlem af Folketinget Tom Behnke (KF): 

”Vil ministeren hurtigst muligt tage initiativ til afholdelse af en 
temadag om bandekriminalitet, hvor alle relevante aktører 
samles og diskuterer, hvordan bandekonflikterne fremadrettet 
bedre kan håndteres, så løsningerne bliver varige og ikke som i 
dag, hvor bandekonflikterne blusser op igen og igen, hver gang 
det lige er lykkedes politiet og andre at dæmpe uroligheder-
ne?”

Svar:

Jeg mener helt generelt, at det er vigtigt, at man lytter til og inddrager bl.a. 

de fagpersoner, interesseorganisationer mv., som ligger inde med relevant 

viden på et område.

Jeg har i den sammenhæng ikke aktuelt planer om at afholde en særlig te-

madag om bandekriminalitet, sådan som spørgeren foreslår.

Jeg lægger imidlertid i mit arbejde som minister stor vægt på at mødes og 

drøfte forskellige spørgsmål og problemstillinger med bl.a. repræsentanter 

for foreninger og sammenslutninger, faglige eksperter mv.

Det gælder selvsagt også i relation til indsatsen mod bandekriminaliteten, 

hvor Justitsministeriet og jeg løbende er i dialog med først og fremmest 

politiet og de kommunale myndigheder, men også bl.a. boligorganisationer 

og erhvervsdrivende.


